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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  *MHMPXPO7Z66G* 

MHMPXPO7Z66G 
    

Výbor pro technickou infrastrukturu a 
vybavenost ZHMP 

 

 

ZÁPIS z 11. jednání 
Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP konaného dne 18. 3. 2024 v 16:30 hod. 

Zasedací místnost Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: Viktor Mahrik, Bc. Jan Bartko, Ing. Michal Biskup, Zdeněk Edlman, Pavel Fikar, JUDr. Radmila Kleslová, 

Michal Kočandrle, Ing. Bořivoj Kůla, MBA, Vojtěch Mikoláš, RNDr. Marcela Plesníková, Ing. Eva Tylová,  
 
Omluveni: Ing. arch. PhDr. Lenka Burgerová, Ph.D., Filip Vácha,    

 
Hosté: Michal Fišer, člen představenstva THMP, a.s., , Mgr. Miloslav Franěk, pověřený řízením příspěvkové 

organizace Pražské společenství obnovitelné energie, Mgr. Eva Horáková, poradkyně dlouhodobě 
uvolněného předsedy výboru Zastupitelstva hl. m. Prahy Viktora Mahrika, Ing. Rostislav Walica, Ph.D., 
vedoucí oddělení technické vybavenosti INV MHMP    

 

Jednání řídil: Viktor Mahrik, předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost      
 

 

Program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod  

2. ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

3. program jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

4. ke změně názvu investiční akce odboru INV MHMP v roce 2024 v kapitole 02 - Městská infrastruktura 

5. Cesta k energeticky nezávislé čtvrti – rozvojová lokalita Nákladového nádraží Žižkov 

6. Zprovozňování fotovoltaických elektráren 

7. k informaci o materiálech, předložených a schválených RHMP za období od 4.3.2024 do 11.3.2024 

8. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod  

V 16:30 zahájil předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost, Viktor Mahrik, jednání a přivítal 
přítomné členy Výboru a hosty. Konstatoval, že je přítomno 7 členů a Výbor je tedy usnášeníschopný.   

2. ověřovatel zápisu z jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

Předkladatel: Viktor Mahrik 
 
Předseda Výboru, Viktor Mahrik, navrhl určit ověřovatelem zápisu 11. jednání Výboru pro technickou infrastrukturu 
a vybavenost pana Bc. Jana Bartka. 
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Usnesení k bodu 2: 

Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

I. schvaluje  

ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP ze dne 18.3.2024 pana 
Bc. Jana Bartka 

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato (U-VTIV-0053) 

3. program jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

Předkladatel: Viktor Mahrik 

Předseda Výboru oznámil členům Výboru změnu programu, spočívající ve vypuštění bodu 5 (Cesta k energeticky 
nezávislé čtvrti – rozvojová lokalita Nákladového nádraží Žižkov), vzhledem k tomu, že se prezentující omluvili. Tento 
bod bude zařazen na některé z příštích jednání Výboru, a to až po vykomunikování finální verze materiálu s gesčně 
příslušnými členy Rady HMP.  

Následně Viktor Mahrik předložil upravený Program jednání ke schválení.   

Usnesení k bodu 3: 

Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

I .  s c h v a l u j e  
program jednání Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

 
Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato (U-VTIV-0054) 

4. ke změně názvu investiční akce odboru INV MHMP v roce 2024 v kapitole 02 - Městská infrastruktura 

Předkladatel: Ing. Rostislav Walica, Ph.D., vedoucí oddělení technické vybavenosti INV MHMP 
 
Schválením tisku R-50671 byla odsouhlasena změna názvu investiční akce č. 0004679 Maniny – PPO, snížení nivelety 
Karlín odboru INV. 
Usnesením RHMP č. 691 ze dne 4.4.2022 byl schválen záměr „Park Maniny, a Koncepce Rohanského a Libeňského 
ostrova“. Z tohoto usnesení vyplynul úkol pro odbor investiční ohledně zavedení nové investiční akce do centrálního 
číselníku akcí. Jelikož na INV již byla investiční akci zabývající se řešením dotčeného území zavedena, nebylo nutné 
zavádět novou akci, ale pouze byla schválena změna názvu akce na „Park Maniny“. 
 
V průběhu prezentace bodu 4 se dostavili JUDr. Radmila Kleslová, RNDr. Marcela Plesníková, Vojtěch Mikoláš a 
Zdeněk Edlman. Nově je přítomno 11 členů Výboru. 

Usnesení k bodu 4: 

Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

materiál, kterým se mění název investiční akce odboru INV v kapitole 02 - Městská infrastruktura 
 
Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 3 

Usnesení bylo přijato (U-VTIV-0055) 

5. Zprovozňování fotovoltaických elektráren 

Předkladatel: Mgr. Miloslav Franěk, pověřený řízením příspěvkové organizace Pražské společenství obnovitelné 
energie; Michal Fišer, MBA, člen představenstva THMP, a.s. 
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Úvod provedl předseda Výboru, který přivítal prezentující, poděkoval PSOE za zaslání podkladů a požádal, aby byla 
součástí prezentace informace o řešení sporných bodů.  

Prezentaci zahájil Mgr. Miloslav Franěk, PSOE:  

Popsal současný stav - 26 FVE je v provozu a připojených (z toho 19 FVE je na bytových domech HMP, 5 FVE na PS, 
a.s., 1 FVE je na Olivově dětské léčebně, 1 instalace je v Botanické zahradě), THMP dokončuje realizaci 6 FVE na BD 
HMP, připraven je návrh na realizaci dalších 13 FVE. Momentálně se PSOE musí zaměřit na řešení větších projektů, 
podpořených 1. výzvou ModF a podána byla žádost o podporu ve 4. výzvě (64 objektů). 

V souladu s rozhodnutím zastupitelstva HMP proběhla v PSOE veřejnosprávní finanční kontrola.   

Členové Výboru byli seznámeni s plánovanými aktivitami na rok 2024, součástí informace byl podrobný výčet 
prioritních činností v březnu 2024. V řešení je převedení realizovaných FVE do vlastnictví HMP (byla zahájena jednání 
s odborem HOM a EVM), v procesu je snaha o rozšíření licence ERÚ na výrobu elektřiny o nové FVE.  

Zmíněny byly finanční zdroje PSOE (jak z rozpočtu hl. m. Prahy, tak z dotačních programů) a legislativní rámec.  

Následně se ujal slova Michal Fišer, MBA, za společnost THMP, a.s., informoval o tom, že THMP realizuje průběžně 
výstavbu FVE výroben v souladu s platnými smlouvami se spol. PSOE. Součástí dodávek je scouting vhodných 
prostor, zpracování projektové dokumentace, realizace FVE výrobny a zajištění zprovoznění, a následné předání 
objednateli. Takto bylo prozatím realizováno 25 FVE, další 4 jsou v režimu akceptace, a 13 ve stavu objednání. Dílčí 
problémy v jednotlivých fázích výstavby FVE byly v průběhu roku 2023 objasněny a vyřešeny, v tuto chvíli je proces 
výstavby plně popsán a kapacity THMP zutilizovány. 

Diskuse se zúčastnili: Viktor Mahrik, RNDr. Marcela Plesníková, JUDr. Radmila Kleslová, Michal Kočandrle  

Viktor Mahrik: jeho první dotaz se týkal odpojení FVE v únoru 2024, v souvislosti s tím, že neměly výrobní EAN (bylo 
vyřešeno, PSOE již má výrobní EAN a v průběhu 03/2024 budou veškeré odpojené FVE zapojeny), druhý pak 
pohledávek vůči THMP (je stále v řešení, probíhají jednání) 

RNDr. Marcela Plesníková: dotaz k penalizaci společnosti Bureau Veritas, tento bod byl součástí podkladů k jednání, 
ale vypadl z dnešní prezentace (bod byl záměrně vynechán z časových důvodů).  

JUDr. Radmila Kleslová: zajímala se o výši penalizace vůči společnosti THMP, požádala o podrobné informace 
k sankčním částkám vůči všem společnostem, a také o advokátní kanceláři, která zastupuje PSOE (včetně částky, 
kterou si AK účtuje); kompletní informace o VSP advokátní kanceláři, s.r.o., která zastupuje PSOE, budou poskytnuty.   

Viktor Mahrik informoval členy Výboru o informativním materiálu, který projednala Rada HMP dne 18.3.2024 
(Předložení výstupu z kontroly Pražského společenství obnovitelné energie, p.o.); v případě požadavku bude 
zařazeno k projednání ve Výboru; 

Michal Kočandrle: dotaz k pozastavení nabídky registrace zájemců o FVE ze strany SVJ; PSOE stále nabízí na 
webových stránkách; souvisí s nedostatečnými kapacitami pro výstavbu FVE; je připraven jiný model – komplexní 
nabídka, která bude předložena zájemcům ze strany SVJ;  

Usnesení k bodu 5: 

Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informace o zprovozňování fotovoltaických elektráren, předložené představiteli společnosti Technologie hl. m. 
Prahy, a.s. a Pražského společenství obnovitelné energie 
 
Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato (U-VTIV-0056) 

6. k informaci o materiálech, předložených a schválených RHMP za období od 4.3.2024 do 11.3.2024 

Předkladatel: Viktor Mahrik 

Předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP seznámil členy Výboru s materiály, které 
předložil do Rady HMP radní pro oblast technické infrastruktury, Michal Hroza, v období od 4.3.2024 do 11.3.2024 
(26.2.2024 Rada HMP nejednala). 
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Příloha č. 1 k návrhu usnesení výboru ZHMP – přehled tisků, schválených Radou HMP za období od 4.3. do 11.3.2024 

Usnesení k bodu 6: 

Výbor pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o materiálech, předložených a chválených RHMP za období od 4.3.2024 do 11.3.2024 
Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení bylo přijato (U-VTIV-0057) 

7. Různé 

Následující jednání Výboru se uskuteční dne 15.4.2024 od 16:30 hod. v Podolské vodárně. JUDr. Kleslová navrhla 
změnu začátku jednání (1. návrh - 13:00, 2. návrh – 13:30, 3. návrh - 15:00), následné hlasování neupřednostnilo 
žádnou variantu. Všechny návrhy podpořilo shodně osm členů Výboru. Přes vyjádřený nesouhlas paní JUDr. Kleslové 
se 12. jednání Výboru, po dohodě s ředitelem společnosti Pražské vodovody a kanalizace, a.s., uskuteční od 16:30 
hod. 
JUDr. Radmila Kleslová požádala o pozvání ředitele společnosti „Voda Želivka, a.s., Mgr. Marka Riedera, na Výbor 
nebo na jednání Zastupitelstva.  
 
Jednání bylo ukončeno dne 18.3.2024 v 17:40 hod. 

  

 

 
 

………………………….…………….. 

Viktor Mahrik 

Předseda Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

 
 

Ověřil:  

 
 

 

………………………….…………….. 

Bc. Jan Bartko 

Člen Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 

 
 
 
Zapsala:  Ing. Zdenka Burianová, tajemnice Výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP 


